
Zápis – 15.2.07 – NSZM – projednání Plánu zdraví a kvality života v Jilemnici 

 

Dle prezenční listiny přítomno 45 lidí, za NSZM ČR: Ing. Petr Švec, Ing. Marie Pokorná 

Jednání mělo 2 části: od 13:30 – řešení kompetencí komise zdravé město x komise RM 

   od 15:00 – vlastní řešení Plánu zdraví a kvality života v Jilemnici 

 

1. část jednání – řešení problému: zdvojení kompetencí komise zdravé město x komise RM 

 

OKRUH KOMISE RM 

A. 
Veřejná správa, informovanost, 

strateg. rozvoj 
Rozvoje 

B. Životní prostředí, bydlení Životního prostředí 

C. 
Zdravý životní styl, sociální 

oblast 
Sociální a bytová 

D. Vzdělání a výchova Školství a kultury 

E. Volný čas, kultura, sport Tělovýchovy a sportu 

F. Podnikání zaměstnanost Rozvoje podnikání 

G. 
Prevence kriminality, 

bezpečnost občanů Dopravy a veřejného pořádku 

H. Doprava 

P. Provoz 
Toto není formální skupina, řeší se zde pouze formální 

záležitosti jako je technická pomoc. 

 

Výše uvedená tabulka je pro nás výchozím řešením, není potřeba vytvářet žádnou pracovní 

skupinu, jen správně vyřešit vzájemnou koordinaci komisí. Navržené komise RM pokrývají 

jednotlivé problémové okruhy Plánu zdraví a kvality života v Jilemnici. Máme tedy možnost 

opřít se o strukturu komisí RM. Pracovní skupiny problémových okruhů budou dávat 

komisím Rady doporučení, je zapotřebí však zajistit zpětnou vazbu. Nebezpečí: pokud nebude 

fungovat komise RM, přestane nám fungovat některý z  problémových okruhů.  

Komise zdravého města bude mít svého předsedu, předsedové komisí RM si delegují členy do 

komise ZM, vytvořené pracovní skupiny podle problémových okruhů však nebudou mít statut 

komise!!! 

Komise RM by dle doporučení měla mít 5 – 7 členů, v případě komise Zdravé město, je 

zapotřebí, aby členů bylo více. Ing. Čechová upozornila, že šlo pouze o doporučení a 

skutečnost může být jiná, není tedy vyloučeno, aby komise měla např. 9 členů. 

Komise zdravého města by neměla být uzavřená, pokud přijde někdo, kdo má zájem v ní 

pracovat, měl by dostat příležitost zapojit se do dění v komisi. 

Komise zdravého města sleduje postup, nenahrazuje ostatní komise. Komise zdravého města 

by si měla vytvořit program, který by měl mít podobu tzv. akčního plánu  měl by obsahovat 

cíle, ke kterým chceme směřovat, partnery, se kterými bude komise spolupracovat a další. 

 

2. část jednání - projednání Plánu zdraví a kvality života v Jilemnici 

Úvodem všechny přítomné přivítala místostarostka Jilemnice – paní ing. Jana Čechová, dále 

si vzala slovo Petra Therová, která přítomným odprezentovala dosavadní činnost Jilemnice 

v NSZM ČR a nastínila hlavní cíle, které by Jilemnice jako člen NSZM ČR mohla (měla) v r. 

2007 splnit. 

Další průběh setkání měl již plně na starosti pan ing. Švec, který ve své prezentaci představil 

NSZM ČR, MA21, vysvětlil pojem udržitelný rozvoj, informační nástroj DataPlán, Dobrou 

Praxi, připomněl nové dotační období 2007 – 13, které nabízí až pětkrát více peněz než oproti 

2004 – 06 a také strach z toho, že se tyto finanční prostředky nevyčerpají. 



Toto první veřejné setkání nám mělo přinést odpověď na otázku, co si představujeme pod 

pojmem „zdravé město Jilemnice“. Z veřejného projednání vzniknou podklady pro další 

činnost komisí. Lidé v jednotlivých okruzích se musí dohodnout mezi sebou, co by se mělo 

zlepšit, oni sami nejlépe vědí, co je zapotřebí nějak vylepšit, udělat jinou formou atd. 

Veřejnosti se poté předají hotová řešení, ta je musí akceptovat a nebo navrhnout nová řešení. 

Zdravé město Jilemnici musíme vymyslet zde v Jilemnici, protože my nejlépe víme, co nás 

trápí a naopak víme, čím se můžeme pochlubit. Navíc na tyto věci můžeme získat finanční 

zdroje – připravují se dotační programy, podmínkou podpory je kvalita aneb proč podporovat 

někoho, kdo není schopen sezvat veřejné projednání  bude podporována kvalita a 

práceschopnost. 

Zdravé město znamená město, kde lidé mohou dlouhodobě žít zdravě a spokojeně. Na 

pracovním týmu je, aby vymyslel kroky, které povedou k tomu, aby Jilemnice byla „zdravé 

město“. Na veřejném projednání lidé odpovídali na tuto myšlenku: „naše město bude zdravé, 

pokud vyřešíme následující cíle  v souladu s udržitelným rozvojem…“ Tyto cíle nebudou 

záležitostí jednoho roku, ale dlouhodobého charakteru. 

Po prvním veřejném projednání se budou konat další otevřená setkání jednotlivých 

problémových okruhů. 

 

Strategické plánování 

Pan Švec nám poskytl zkušenosti Vsetína, který je brán jako ukázkové město. Vsetín tvořil 

Strategický plán zásadně v zastupitelstvu. Doporučil nám začít proces strategického plánování 

metodou hodnocení. Začít diskusi v zastupitelstvu, určit 3 – 5 linií, sestavit strategický tým 

v rámci komisí a úřadu. Dle následných setkání vzniknou struktury a na ně naváže akční plán 

(je veden prioritami: expertní pohled x akční pohled). Ze všeho nejdůležitější je schopný tým, 

který dokáže soustavně pracovat. Na zpracování je dobré myslet už při sestavování rozpočtu. 

Zkušenosti ze Vsetína: komunitní plán plnil ve Vsetínu funkci akčního plánu strategickému 

plánu. 

 

Další postup komunitního plánování 

Podklady, které vznikly z prvního projednávání budou rozeslány všem účastníkům, kteří 

budou mít možnost se k podkladu vyjádřit a dát návrhy na jeho doplnění. Komunitní 

plánování zahrnuje také vytvoření ukazatelů, které se budou sledovat. Kancelář NSZM ČR 

nabídla speciální diskuzi o těchto ukazatelích. 

Další činností bude zapojení partnerů a komisí do kampaní (např. Den Země, Dny bez úrazů, 

Den bez aut aj.). Čekají nás nejenom kampaně, ale také diskuze „kulatých stolů“ nad 

jednotlivými problémovými okruhy.  

 

odkazy:  www.dobrapraxe.cz 

  www.udrzitelna-doprava.cz 

www.dataplan.nszm.cz – zásobník projektů nejenom proradnice, školy, 

neziskovky 

 

téma 2007: udržitelná doprava 

 

 

 

 

 

V Jilemnici dne 19. února 2007 

zapsala: Petra Therová 


